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Fejlesztések Felsővároson
Nagyszabású közterület- és játszótér-megújítási program 
indult Felsővároson. A nyár végéig 140 millió forintból a vá-
rosrész több pontján alakítanak ki zöldterületet, parkot a ko-
rábban lebetonozott területek helyén. Már megkezdték Fel-
sővároson Szeged 129. és 130. játszóterének építését is.

Részletek az 5. oldalon

Ha a Tisza Szálló falai
mesélni tudnának…

H
atvan éve, 1963. július 1-jén nyitották újra a Tisza 
Szállót, amelyben előtte az Államvédelmi Hatóság 
működött. A szálló egyébként a nagy árvíz után hat 
évvel épült, és gyorsan a szegedi társasági élet 

központjává vált. Bartók Béla hét alkalommal adott itt zon-
gorahangversenyt. Az újranyitás után szívesen múlatta itt az 
időt Domján Edit, Tolnay Klári és Kibédi Ervin is. Az évforduló 
alkalmából összejöttek a Tisza Szálló korábbi vezetői és dol-
gozói, akik lapunknak is meséltek.

Cikkünk a 6. oldalon

Ajándékkoncerttel indult a szabadtéri

A
z eső miatt bő húsz 
perc késéssel kez-
dődött el az Aján-
dékkoncert a Dóm 

téren, amely egyben a Sze-
gedi Szabadtéri Játékok 
idei évadának nyitányát je-
lentette. Barnák László fő-
igazgató és Gyüdi Sándor, a 
Szegedi Szimfonikus Zene-
kar igazgatója megköszön-
te a közönség türelmét. Az 
est a Himnusszal kezdődött, 
majd a fanfárokra behozták 
a magyar és az uniós lobo-
gót, valamint Szeged zászla-
ját. A Gyüdi Sándor vezényel-
te szimfonikusok Csajkovsz-
kij Diótörő szvitjét, Borogyin 
Polovec táncait, Kodály Zol-
tán Galántai táncok és Ravel 
Boléro című művét játszot-
ták el.

Helló, Szeged! Megérkeztünk! Felsorakoztak a városháza előtt a Volánbusz vadonatúj elektromos járművei. Fotó: Iványi 
Aurél 

Nyolc új elektromos busz áll forgalomba
Szeged rendelkezik a legzöldebb tömegközlekedési járműparkkal az országban

Nem kisebb célt tűzött ki maga elé a városvezetés, mint 
azt, hogy Szegednek legyen a legzöldebb és legegészsé-
gesebb közösségi közlekedése az országban. Szegednek 
fontos misszió, hogy nulla legyen az emisszió – mondta 
Kovács Tamás gazdasági alpolgármester azon a sajtóese-
ményen, amelyen a Volánbusz ünnepélyesen forgalomba 
helyezte a nyolc új, elektromos meghajtású, BYD K9UD 
típusú autóbuszát Szegeden. 

Sz
eged a zöld 
város kon-
cepció jegyé-
ben kiemel-

ten fontosnak tartja a közös-
ségi közlekedés fejlesztését. A 
cél, hogy Szeged levegője mi-
nél tisztább és egészségesebb 
legyen, amihez minimálisra 
kell szorítani a károsanyag-ki-
bocsátást a tömegközlekedés-
ben – mondta Kovács Tamás 
az ünnepélyes átadón. Hang-
súlyozta: a geotermikus táv-
fűtési rendszer kiépítésével is 
ugyanez a városvezetés célja, 
a szén-dioxid-kibocsátás csök-

kentése. Az alpolgármester el-
mondta, hogy februárban tíz új 
CNG-üzemű (gázüzemű) autó-
busz érkezett a városba, majd 
tizenhárom új Volvo busz, 
most pedig nyolc csendes, ala-
csony padlós, klimatizált, wifi -
vel és korszerű utastájékozta-
tó rendszerrel felszerelt elekt-
romos busz állhat a szegediek 
szolgálatába. Kovács Tamás 
elmondta: tovább fejlesztik a 
járműparkot, és várhatóan év 
végére a trolifl otta is új, önjáró, 
elektromos meghajtású troli-
buszokkal frissül.

Folytatás a 3. oldalon

Gyüdi Sándor vezényelte a Szegedi Szimfonikus Zenekart az Ajándékkoncerten. Fotó: Ivá-
nyi Aurél
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Hiába tiltakoztak a tanárok 
és a diákok, megszavazta a 
fideszes parlamenti többség, 
köztük a szegedi Mihálffy 
Béla is a státusztörvényt. 
Már eddig is mintegy 16 
ezer pedagógus hiányzott 
a közoktatásból, de a bosz-
szútörvénynek is nevezett 
jogszabály elfogadásával 
tömegesen hagyhatják el a 
pályát a tanárok. Ki fog itt 
holnap tanítani?

M
ihálik Edvin ön-
kormányzati kép-
viselő a közössé-
gimédia-oldalán 

nyílt levélben kérte Mihálffy 
Béla szegedi kormánypárti or-
szággyűlési képviselőt, hogy 
szavazzon nemmel a státusz-
törvényre.

Mihálik Edvin többek kö-
zött azt írta a nyílt levelében, 
hogy a törvény elfogadásával

sok pedagógus fog fel-
mondani,

veszélybe kerül a Ma-
gyarországnak járó uniós tá-
mogatások megszerzése,

megszűnik a tanárok 
szakmai önállósága,

növekednek a tanárok 
munkaterhei,

csökken a pedagó-
gushivatás presztízse.

„Szeged és a Homokhát-
ság tanárainak és diákjainak 
ez a fideszes tervezet csak 
árt. Önnek pedig köteles-
sége lenne végre az itt élő 
embereket képviselnie, a 
kormány és a Fidesz érdekei 
helyett. Ezért arra kérem, 
viselkedjen felelős politikus-

ként, és szavazzon nemmel 
a státusztörvényre” – írta Mi-
hálik Edvin.

Mihálffy Béla igennel sza-
vazott a státusztörvényre. És 

még 135 fideszes képvise-
lő, így 2024. január 1-jével 
hatályba lép a tanárok és a 
diákok jogait is csorbító stá-
tusztörvény.
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Tömegesen távozhatnak a tanárok
Megszavazta a fideszes többség a státusztörvényt

GKI: 19 százalékos éves infláció,
elmaradó európai uniós források

2,5 százalékkal csökken-
nek a reálkeresetek, és 
hiába garantálja törvény, 
a nyugdíjak reálértéke is 
csökkenni fog. A kutatók 
szerint a kormány gazda-
ságpolitikáját a stratégiai 
gondolkodás teljes hiánya 
jellemzi. A jogállamisági 
követelményeknek meg-
felelő intézményi változta-
tásokkal nem tartalmilag, 
csak formailag igyekszik 
megfelelni a kormány az 
EU elvárásainak. Mindezek 
miatt nem várható, hogy 
idén érdemi uniós források 
érkeznek Magyarországra.

A 
GKI Gazdaságkuta-
tó Zrt. a friss gaz-
dasági prognózi-
sában sem változ-

tatott a legutóbbi, március-
ban nyilvánosságra hozott 
részletes előrejelzésének 
főbb megállapításain. A gaz-
daságkutató továbbra is fél-
százalékos GDP-csökkenés-
re és 19 százalékos infláci-
óra számít 2023-ban. A cég 
az év egészében 16 száza-
lék körüli béremelkedést va-
lószínűsít, ez a reálkerese-
tek 2,5 százalékos idei csök-
kenését jelenti. A nyugdíjak 
reálértékének megőrzését 
törvény garantálja ugyan, de 
a gyakorlatban némi csökke-

nést fog jelenteni, hogy idén 
nincs esély nyugdíjprémium 
kifizetésére.

A kutatók kiemelik: a gaz-
daságpolitikában a tavaly 
kezdődött válság ellenére 
mindmáig nem került sor 
egy új stratégia kidolgozásá-
ra. Jól példázza ezt a 2023. 
évi költségvetés, amelynek 
már az idén tavasszal elfo-
gadott módosítása is lényegi 
felülvizsgálatra szorul. Az el-
kerülhetetlen válságkezelés 
reformok nélküli megszorítá-
sokban – adóemelésekben 
és támogatáscsökkentések-
ben, a közszolgáltatások 
perspektívátlan lezülleszté-
sében –, a piaci folyamatok-
ba történő, a korábbinál is 

kiterjedtebb állami beavat-
kozásokban ölt testet.

Az elmúlt két hónapban 
is rombolta a befektetői 
környezetet a különadók 
jövő évi megtartása (sőt a 
kereskedelem esetében 
már az idei második félévtől 
való újabb megemelése), a 
megtakarítások egy részé-
re kivetett adóteher, vagy a 
befektetési alapok szabá-
lyozásának átalakítása, a 
kormányközeli befektetők 
folytatódó erőszakos felvá-
sárlási akciói. Hiányzik a 
stratégiai gondolkodás, az 
egészségügy, az oktatás és 
az innováció elhanyagolásá-
val feléli a jövőt a kormány. 

A prognózis arra is rámu-

tat, hogy a magyar kormány 
a jogállamisági követelmé-
nyeknek megfelelő intéz-
ményi változtatásokkal nem 
tartalmilag, csak formailag 
igyekszik megfelelni az EU 
elvárásainak. A kormányzat 
vonakodva és ellentmondá-
sos módon, az időt húzva, 
csak a látszatok szintjén en-
ged a gazdasági és politikai 
kényszereknek, miközben 
folyamatos akadékoskodá-
sával, vétófenyegetésével és 
vétózással egyszerű „bajke-
verőként” jelenik meg az EU 
döntéshozói és közvélemé-
nye előtt. Mindezek miatt a 
GKI idén nem számít érdemi 
EU-források beérkezésére 
sem.

Egyre kevesebbet ér a pénzünk. Továbbra is Európa-rekorder a magyar infláció. Fotó: 
Kuklis István 

Szabó Sándor: A Fidesz
nem a megoldásokat keresi

Szabó Sándor, Szeged ellenzéki or-
szággyűlési képviselője (képünkön) 
a státusztörvényről szóló vitában 
elmondta: hiába mutogat a Fidesz 
Brüsszelre, minden állam maga költ 
az oktatására és a pedagógusaira. 
Szerinte az Orbán-kormány a tanárok fenyegetésével, a 
megalázóan alacsony fizetésekkel, a szakmai szabadság 
lábbal tiprásával lerontotta 12 év alatt a magyar oktatási 
rendszert, ami az összeomlás szélére sodródott. A Fidesz 
nem a megoldásokat keresi, hanem a gyermekeket fe-
nyegeti, a tanárokból pedig rabszolgákat akar csinálni.

Elhunyt Csapó Benő,
Szeged díszpolgára

„Döbbenetes tragédia, 
külföldön motorbal-
esetben életét vesztet-
te Csapó Benő, Szeged 
díszpolgára. A minap 
még a városházán ta-
lálkoztunk, ahol 70. 
születésnapja alkalmá-
ból köszöntöttem. Het-
venévesen is tele volt energiával és tervekkel. Egész 
életét a jövő generációjának szentelte, generációk so-
rának tanította meg, hogyan érdemes a tudást átadni 
a fiataloknak. A neveléstudomány igazi úttörője, leg-
jelesebb hazai képviselője volt. Felfoghatatlan veszte-
ség. Isten nyugosztalja! Városunk nevében szeretném 
részvétemet kifejezni családjának és szeretteinek. Is-
ten veled, Csapó Benő! Isten veled, Tanár Úr!” – írta 
közösségimédia-oldalán Botka László polgármester, 
aki mély megrendüléssel értesült Csapó Benő Prima 
Primissima díjas neveléstudományi kutató, a Szegedi 
Tudományegyetem professzora, Szeged város díszpol-
gára haláláról.

Az 1953. március 5-én, Szentgálon született Csapó 
Benő a veszprémi Lovassy László Gimnáziumban érett-
ségizett, majd 1977-ben a szegedi József Attila Tudo-
mányegyetemen szerzett kémia–fizika szakos középis-
kolai tanári diplomát. Két év múlva egyetemi doktori, 
1985-ben kandidátusi fokozatot kapott, 2002-ben pe-
dig elnyerte a Magyar Tudományos Akadémia doktora 
címet. Teljes szakmai pályafutása a szegedi egyetem-
hez kötődött. Először tudományos asszisztensként 
dolgozott, majd a ranglétrán haladva tanársegédi, ad-
junktusi, docensi és egyetemi tanári kinevezést kapott; 
2023 óta volt professor emeritus.

A Pedagógiai Tanszéket 1995–1999 és 2006–
2014 között, az Oktatáselmélet Tanszéket 2014–
2015-ben vezette, majd 2014-ben megalapította a 
Neveléstudományi Intézetet, amelynek 2017-ig volt a 
vezetője. 2003-ban a vezetésével kezdte meg műkö-
dését a Neveléstudományi Doktori Iskola, amit 2022-ig 
irányított. 2001-től 2022-ig vezette az MTA-SZTE Ké-
pességfejlődés Kutatócsoportot, és 2003-tól az általa 
alapított Oktatáselméleti Kutatócsoportot.

Humboldt-ösztöndíjas kutatóként dolgozott 1989-
ben a Brémai Egyetemen, később meghívott kutató-
ként egy éven át az Egyesült Államokban, Stanfordban.

Számos neveléstudományi könyvet írt, szakmai 
publikációinak száma meghaladta az ötszázat. A jövő 
pedagógusai Csapó Benő művein nőttek fel a felsőok-
tatásban.

Számos hazai és nemzetközi kutatási programban 
vett részt vezetőként, magyarországi irányítóként, vagy 
éppen a munkacsoport tagjaként. Fő kutatási területei 
az értelmi fejlődés, a képességek fejlesztése, a tudás 
szerveződése, a pedagógiai értékelés és a számítógé-
pes tesztelés. 2019-től a Dugonics Társaság, Szeged 
legrégebben alapított, ma is működő egyesülete elnö-
ke volt.

2009-ben a megkapta a Magyar Köztársasági Ér-
demrend lovagkeresztjét. A Magyar Oktatás és Közne-
velés kategóriában 2015-ben Prima Primissima díjat 
kapott. Szeged városa 2016-ban választotta meg dísz-
polgárának.

Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata saját 
halottjának tekinti a tragikus közúti balesetben el-
hunyt Csapó Benő professzort, és a családdal egyez-
tetve intézkedik a temetéséről.
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Dombai Tünde

AKTUÁLIS 3

Pénz az ablakban

N
em húszezres kötegekben és nem a párkányon, 
de tényleg csak ki kell nyújtani érte a kezünket. 
Mármint kellene. Azok kedvéért, akik még nem 
hallották volna, megvilágítom: július közepéig in-

gyenes LED-izzókat lehet kérni otthonra az önkormányzat 
segítségével. Ha ezeket az energiatakarékos égőket boltban 
akarnánk megvenni, kétezer forintot kellene adni darabjá-
ért. Vagyis nekem több mint húszezer forintomba kerülne a 
csere. Az égők az önkormányzat partnercége szerint kilenc 
évig bírják, és annak ellenére, hogy ingyen kapjuk, vállalnak 
rájuk két év garanciát. A villanyszámlából pedig évente több 
ezer forintot lehet spórolni. Na nem papíron, hogy odaírják 
az állami propagandát a számla végére sormintának: ennyit 
takarítottunk meg a rezsicsökkentésnek hála. Van, aki ezt 
megnézni egyáltalán? És el is hiszi?

Visszatérve a valóságba, tényleg csak kérni kell az iz-
zókat. Az igaz, hogy egy villanyszámlára és pár adatra van 
szükség a jelentkezéshez, de ennyit igazán megtehetünk 
magunkért. Akinek nincs internete otthon, vagy nincs okos-
telefonja, annak segítenek az önkormányzatnál, a fiók-
könyvtárakban és az IKV-nál. Merthogy az önkormányzati 
lakások bérlői is élhetnek a lehetőséggel. Nincsen plafon, 
mennyi lehet a fogyasztás. Nincs korlátozva az sem, meny-
nyi izzót kérhet egy igénylő, persze nyilván a darabszámnak 
arányban kell állnia a számlával. Az interneten a program 
kézen fogja a kitöltőt, és mutatja, magyarázza, kiszámolja, 
amit kell. Ennél egyszerűbb nem sok van, magam sem hit-
tem volna. Tényleg csak meg kell mozdulni érte. 

Körbekérdeztem ismerőseimet, regisztráltak-e már. 
Meglepett a válaszuk. Egyikük, akiről tudom, hogy tudatos 
energiafogyasztó, azzal magyarázta, mi-
ért nem lépett a saját érdekében: 
másnak is jusson, biztosan van-
nak olyanok, akik sokkal inkább 
rászorulnak. Érveltem én, hogy 
ez nem segély, hanem energia-
takarékosság egy zöld város-
ban, ami a pénztárcáját is kímé-
li, csak azt hajtogatta, nem kér. 

Másik ismerősöm visszakérde-
zett: hol itt az átverés? Mert olyan nem 
létezik, hogy ezen ne keresne a cég vagy a város. Mondtam 
neki, egyik sem keres vele. Az energiakereskedő cég, ame-
lyik közreműködik, adó formájában így is, úgy is befizetné 
az égők árát az államkasszába, de ők kitalálták ezt a kam-
pányt, számítógépes programot írattak hozzá, egyenként el-
lenőrzik az igényléseket, válaszolnak minden fogyasztónak, 
az adatokat sem adhatják tovább, és ősszel szállítják a LED-
eket. A város pedig azt vállalta, hogy támogatja a lakóit úgy, 
hogy segít jelentkezni és kiosztani az új égőket. 

Azt természetesen megértem, hogy nehéz hinni bárki-
nek, mert annyi, de annyi parasztvakítást átéltünk már. In-
kább lerázzuk, aki ígér, mert az állami tévében és rádióban 
csak az ömlik ránk, hogy mennyire jól élünk. Hiszen, hála 
az ársapkának, hatósági akcióknak, rezsicsökkentésnek, 
SZÉP-kártyás vásárlási lehetőségnek, mindenünk megvan. 
Vagy mégsem? Hogy az Unió második legszegényebb or-
szága lettünk? Hogy nálunk már csak a bolgárok tudnak 
kevesebbet vásárolni? Hogy egész Európában nálunk a 
legmagasabb az infláció? Hogy tömegesen vannak olyan 
családok, akiknek a bankszámlája akkor is több százezres 
mínuszban van, miután megérkezik a fizetés? Hogy fél-
millió nyugdíjas havi százezer forintnál is kevesebbet kap 
kézhez? Hogy az önkormányzatok segíthetnek, de csak ha 
van rá pénzük, mert őket is kivéreztették? Akkor tessék, ott 
a kormánypropaganda: Brüsszel, Soros, háború, ami kell, 
lesznek még migránsok is. Hogy világos legyen: ezek egyike 
sincs összefüggésben az ingyen kérhető LED-izzókkal.

Ingyen lecserélheti az otthoni izzókat
energiatakarékos LED-izzókra!

Évente több tízezer fo-
rintot takaríthat meg, 
ha július 15-éig regiszt-
rál az ingyenes lakossági 
LED-csereprogramra.

A
z ingyenes lakossági 
LED-csereprogram-
ra július 15-éig le-
het még regisztrálni 

a www.szegedvaros.hu/in-
gyenesled online felületen.

Amennyiben valakinek 
nincs internetes kapcsolata, 
az önkormányzat ügyfélszol-
gálatán (Széchenyi tér 11.) 
vagy a Somogyi-könyvtárnak 
a lakóhelyhez legközelebb 
található fiókkönyvtárában 
kérhet segítséget.

A jelentkezéshez szük-
ség van a regisztrálandó 
háztartás villanyszámlájára, 
a szerződő fél (villanyszám-
la-előfizető) személyi igazol-
ványára és lakcímkártyájára. 
Emellett össze kell számolni, 
melyik helyiségbe hány da-
rab, milyen teljesítményű és 
milyen foglalatú LED-izzót 
kér az igénylő.

A sikeres regisztrációt 
követően, szeptember 1-je 
után felveszik az igénylővel a 
kapcsolatot a megadott elér-
hetőségek valamelyikén. Az 
ingyenes LED-izzókat októ-
ber 1-től lehet majd átvenni 
a regisztráció során kiválasz-
tott átvevőhelyen.

Július 15-éig még regisztrálhatnak az ingyenes lakossági 
LED-csereprogramra! 

Folytatás az 1. oldalról
Lázár László, a HUMDA 
Magyar Mobilitás-fejlesz-
tési Ügynökség Zrt. kom-
munikációs vezetője el-
mondta: a most átadott 
nyolc környezetbarát busz 
éves szinten 526 tonna 
szén-dioxidtól kíméli meg 
Szegedet, ami 7680 lombos 
fa szén-dioxid-megkötő ké-
pességének felel meg.

– A BYD Electric 
Bus&Truck a világ egyik 
legnagyobb elektromosjár-
mű-gyártója, amely világ-
szerte eddig százezer buszt 
értékesített, ezen belül 
négyezer darabbal Európá-
ban piacvezetők – fogalma-
zott Krenner László, a BYD 

Electric Bus&Truck Hungary 
Kft. közép-kelet-európai ér-
tékesítési vezetője. A Szege-
den most átadott nyolc busz-
szal országos piacvezetők 
is lettek, hiszen a Zöld Busz 
Programban átadott és már 
forgalomban lévő 135 elekt-
romos buszból 72 a kínai 
gyártó komáromi gyárában 
készült. Nem kis büszke-
séggel tette hozzá, hogy a 
buszok típustábláin a Made 
in Hungary felirat szerepel. 
Nem véletlenül, mert rend-
kívül nagy hazai hozzáadott 
értékkel rendelkeznek ezek 
a járművek, amelyeket ma-
gyar munkavállalók készíte-
nek. 

– Jelenleg a Volánbusz 

Zrt. rendelkezik a legna-
gyobb elektromos buszpark- 
kal Európában – hangsú-
lyozta Kruchina Vince, a 
cég vezérigazgatója. El-
mondása szerint nagyon 
jók az elektromos buszok 
üzemeltetési tapasztalatai, 
amit alátámaszt, hogy a 
Szegedre érkezett jármű-

vek egy feltöltéssel 300-
350 kilométer megtételére 
képesek, ez pedig elegen-
dő egynapi futásteljesítmé-
nyükhöz. Könnyebbséget 
jelent, hogy a Komáromban 
készült szólóbuszok (Sze-
gedre ilyenek kerültek) fel-
töltése két és fél órát vesz 
igénybe. 

Évente négyszáz busz
Évente mintegy négyszáz autóbusz készül a BYD ko-
máromi gyárában, ahonnan egész Európa vásárol 
– mondta lapunknak Krenner László. A legnagyobb 
vevőik a skandináv országok, amelyekhez kezd fel-
zárkózni Portugália és Spanyolország. A komáromi 
gyárban jelenleg háromszázötven munkavállalót fog-
lalkoztatnak.

Nyolc új elektromos busz áll forgalomba
Szeged rendelkezik a legzöldebb tömegközlekedési járműparkkal az országban

Kruchina Vince, a Volánbusz vezérigazgatója, Krenner László, a BYD közép-kelet-európai értékesítési vezetője, Kovács 
Tamás gazdasági alpolgármester és Lázár László, a HUMDA kommunikációs vezetője a városháza előtt. Fotó: Iványi 
Aurél 

A 
város pedig 

azt vállalta, hogy 
támogatja a lakóit 
úgy, hogy segít je-
lentkezni és kiosz-

tani az új égő-
ket. 
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Sztárfellépők és Ránki Dezső-koncert
Évadzárót tartott a Szegedi 
Szimfonikus Zenekar, ahol 
az új művészeti vezető, Du-
bóczky Gergely a következő 
évad programját ismertette.

A 
Szegedi Szimfoni-
kus Zenekar igazga-
tója, Gyüdi Sándor 
elmondta: különle-

ges évadot zártak, amit nagy-
ban befolyásolt az energiata-
karékosság miatti év eleji le-
állás. Később azonban min-
den fontos programot sikerült 
megtartaniuk. Kozma József, 
a közgyűlés kulturális bizott-
ságának elnöke megköszönte 
a szimfonikusoknak, hogy „ki-
töltötték az időnket. Kitöltöt-
ték olyan hangokkal, zenével, 
amelyek érzésekké alakultak 
át bennünk, így kaptunk aján-
dékba élményeket.”

Dubóczky Gergely, a ze-
nekar új művészeti vezetője 
a következő évadról elmond-
ta: továbbra is lesz Vaszy- és 
Fricsay-bérlet, valamint lesz-
nek vasárnapi matinéhang-
versenyek, és folytatódik a 
Csokimatiné sorozat is. A 

következő évadban fellép 
Szegeden Baráti Kristóf he-
gedűművész, Fenyő László 
gordonkaművész, visszatér a 
szimfonikusokhoz Kesselyák 
Gergely karmester, és jön 
Ránki Dezső is Bach d-moll 
zongoraversenyével. Ez igazi 

kuriózum lesz, a zongoramű-
vész ugyanis fiatalkorában 
játszott utoljára Bachot.

Az évad szeptember 26-án 
a Titán-esttel indul, amelyen 
megszólal Brahms Akadémi-
ai ünnepi nyitánya, valamint 
Mahlertől „A titán” szimfónia 
és az Egy vándorlegény dalai. 
Vezényel Dubóczky Gergely, 
szólót énekel Csen Hungjü.

Az évadzárón köszön-
tötték Behán László Dezső 
koncertmestert és Gégény 
Anett oboistát, Porzsolt An-
tal nagybőgőst örökös taggá 
választották, és Korom-Vel-
lás Lászlóné másodhege-
dűst is megajándékozták. 
Utóbbi két zenész nyugdíjba 
vonul. A szimfonikusok idén 
Horváth Gyula klarinétmű-
vészt választották meg az év 
zenészének.

Dubóczky Gergely művészeti vezető, Kozma József, a kul-
turális bizottság elnöke és Gyüdi Sándor igazgató a Sze-
gedi Szimfonikus Zenekar évadzáróján. Fotó: Kuklis István 

Szeged segít! – Pályázatokról döntött
a közgyűlés szociális és sportbizottsága

Tízmillió forinttal támogat-
ja a város a sportegyesüle-
tek utánpótlás-nevelését, 
nyolcmillió forinttal a fogya-
tékosügyi szervezeteket, 
valamint első körben 12,5 
millió forinttal a nyugdí-
jas-egyesületeket. Pályáza-
tokról döntött a közgyűlés 
foglalkoztatási, szociális és 
sportbizottsága.  

A 
Ménesi Imre 
(MSZP) vezette fog-
lalkoztatási, szoci-
ális és sportbizott-

ság elbírálta többek között 
az utánpótlás-nevelés támo-
gatására beérkezett pályá-
zatokat, amelynek keretösz-
szege 10 millió forint. A fel-

hívásra tizennyolc szervezet 
nyújtott be pályázatot, s egy 
kivételével valamennyi meg-
felelt a felhívásban foglalt el-
várásoknak. A szervezetek 
összesen 13,7 millió forint 
támogatást igényeltek. Mé-

nesi Imre hangsúlyozta, igye-
keztek olyan kisebb sporte-
gyesületeket, klubokat prefe-
rálni, amelyek sok gyermek-
kel foglalkoznak. Átlagban 
200–600 ezer forint között 
kaptak működési támoga-

tást a pályázók. Öt szervezet 
kapott hatszázezer forintnál 
magasabb támogatást.

Harminchét szervezet 
pályázott az önkormányzat 
8 millió forintos fogyaté-
kosügyi keretére, és mind 
a harminchét pályázó nyert 
110 és 300 ezer forint kö-
zötti támogatást a várostól 
– konferencia és sportnap 
szervezésére, valamint ki-
rándulásra és táborra.

Az önkormányzat 22,5 
millió forintos idősügyi támo-
gatási keretét a szokásoknak 
megfelelően két körben oszt-
ják ki. Első körben 12,5 millió 
forint támogatásról határo-
zott a bizottság. Ménesi Imre 
elnök elmondta: a leadási 
határidőig összesen hatvan-
három pályázat érkezett kö-
zel 26 millió forintos támoga-
tási igénnyel. A pályázatokat 
előzetesen véleményezte egy 
munkacsoport, amelynek 
a javaslata és a bizottság 
döntése alapján negyvenhét 
nyugdíjas-egyesület, klub ka-
pott Szeged városától 60 és 
490 ezer forint közötti támo-
gatást működésre és szabad- 
idős programok szervezésé-
re, rendezésére.

A támogatásokról egyhan-
gúlag döntött a szociális és 
sportbizottság.

Negyvenhét nyugdíjas-egyesület kapott Szeged városától 60 és 490 ezer forint közötti 
támogatást. Fotó: Szabó Luca

Egyhangúlag döntött a pályázati támogatásokról a Ménesi 
Imre vezette szociális és sportbizottság. Fotó: Iványi Aurél 

Elhunyt  
Géczi József Alajos 

Botka László polgár-
mester mély megren-
düléssel értesült Géczi 
József Alajos, Szeged 
korábbi parlamenti kép-
viselőjének, a Szegedi 
Tudományegyetem cím-
zetes egyetemi docen-
sének, Szeged város 
Pro Urbe díjasának a 
haláláról. Szeged saját halottjának tekinti Géczi József 
Alajost.

Géczi József Alajos Kiskunmajsán született 1950-
ben. A szegedi Radnóti Miklós Gimnázium elvégzése 
után 1976-ban az akkori József Attila Tudományegyete-
men jogi, 1979-ben pedig az ELTE-n bölcsészdiplomát 
szerzett. 1976 óta a szegedi egyetemen tanított, főként 
politológiát, politikatörténetet. Néhány társával 1988 
novemberében reformköri mozgalmat alapítottak, amely 
1989 májusára országossá lett. Felvállalták az 1956-os 
forradalom és Nagy Imre örökségét. 1991-től 2010-ig 
dolgozott országgyűlési képviselőként, hosszú ideig bi-
zottsági elnökként is dolgozott. A nyugati elkerülő útért 
és az autópálya balástyai lehajtójáért folytatott lobbi 
egyik meghatározó alakja. A Nagy Imre Társaság szegedi 
szervezetének elnöki tisztét is betöltötte.

2020-ban Szeged város közgyűlése Pro Urbe díjjal 
tüntette ki. 

Géczi József Alajostól július 13-án 14.30 órától a 
Kiskundorozsmai temetőben vesznek végső búcsút.

Tiszta Tisza: akcióban
a sárkányhajós csapat

Tiszta Tisza akciót tartott 
nemrégiben a szegedi VA-
SárkányOK sárkányhajós 
csapat.

H
úsz sárkányhajós és 
önkéntes ült motor-
csónakokba, és ta-
karította meg a Ti-

sza városi partszakaszát. A 
Maros-torkolattól az új hídig 
terjedő újszegedi partról 88 
zsáknyi kommunális szeme-
tet, hat zsák tiszta műanya-
got, öt zsák üveget, két zsák 
fémet és egy zsák kupakot 
gyűjtöttek össze.

A kommunális hulladékot 
a Szegedi Környezetgazdálko-
dási Nkft. autója szállította el, 
a szelektíven gyűjtött műanya-
got, üveget és fémet pedig a 
szegedi Hulladékvadász ön-
kéntesei utánfutós biciklivel 
juttatták el egy gyűjtőhelyre.

Az akciót az Ativizig, a 
Szegedi Vízisport Egyesület, 
az Alfapack Hungary Kft., a 
PET Kupa civil szervezet és 
Mihálik Edvin önkormányzati 
képviselő támogatta. A képvi-
selő az összegyűjtött szemét 
elszállíttatásának költségeit 
állta.

A szegedi VASárkányOK sárkányhajós csapat rengeteg 
szemetet gyűjtött össze a Tisza-parton.
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A város
legszebb

udvarában

E
lső alkalommal hét év-
vel ezelőtt rendezett 
szabadtéri művészeti 
fesztivált a Szegedért 

Alapítvány a város egyik leg-
szebb, zárt udvarában, a Wag-
ner-udvarban. Idén tíz temes-
vári szobrász alkotásait lát-
hatják augusztus 21-ig. Július 
13-án délután fél 3-tól a Ti-
szavirág Néptáncegyüttes tart 
bemutatót. Július 20-án este 
6 órától az SZTE Bartók Béla 
Művészeti Kar ütőhangszeres 
hallgatói és a Triola Alapfokú 
Művészeti Iskola növendékei 
adnak hangversenyt. Július 
24-én este 6 órakor pedig az 
SZTE Bartók Béla Művészeti 
Kar gitár szakos hallgatói ad-
nak koncertet. A programokra 
díjtalan a belépés.

Megújuló közterek
és új játszóparkok

Felsővároson
Nagyszabású közterület- és 
játszótér-megújítási prog-
ram indult Felsővároson. 
A nyár végéig 140 millió 
forintból a városrész több 
pontján alakítanak ki zöld-
területet, parkot a koráb-
ban lebetonozott területek 
helyén. Már megkezdték 
Felsővároson Szeged 129. 
és 130. játszóterének épí-
tését is.

– Szeged Zöld város prog-
ramjának nagyon fontos ele-

me, hogy a közterületeket 
vonzóvá tegyük a gyerekek 
és a felnőttek számára, hogy 
minél többen és töb-
bet használják 
azokat, mozog-
janak, szabad 
levegőn le-
gyenek. Eh-
hez az önkor-
mányzat igyek-
szik minél jobb 
feltételeket biztosítani, 
ezért folyamatosan korsze-
rűsíti, bővíti a játszótereket, 
fejleszti a közterületeket. A 
Felsőváros több pontján el-
indult, 140 millió forint uni-
ós támogatásból megvaló-
suló fejlesztések jól illesz-
kednek Szeged Zöld város 
programjába – mondta Ur-
bán Tamás, Felsőváros ön-
kormányzati képviselője a 
munkák helyszínén.

A József Attila Általános 
Iskola és Szakképző Iskola 
előtti teret kezdte el első-
ként bontani a Délép Zrt. A 
teret teljesen felújítják, pa-
dokat, szemétgyűjtőket he-
lyeznek ki, és a zöldterület is 
megszépül. 

A Kereszttöltés utca 29. 
alatti garzonház és a Selyem 
utca közötti tér burkolata is 

megújul, az évtizedek óta 
nem működő szökőkutat 
elbontják, a bekerített sport-
pálya egy részét újrafestik, 
a másik részét parkosítják, 
alkalmassá teszik a pihe-
nésre. 

A Kereszttöltés utcai pa-
lánkos kosárlabdapályát és 
környezetét is rendbe teszik. 
Ugyancsak megújul a Zöldfa 
utcánál található kosárlab-
dapálya és környezete. Új 
eszközökkel bővül a Gyík és 
a Sás utcai játszótér, vala-

mint két új játszótér épül: a 
Selyem utca és a Lugas utca 
közötti térre, illetve a Csaba 

utcában. Utóbbi bébi- 
játszótér lesz a leg-

kisebbeknek. 
A nyílt köz-

beszerzési el-
járások ered-

m é n y e k é n t 
három kivitelező 

– a Délép Zrt., a 
Sziki-Ép Kft. és a Nor-

bo-Ép Kft. – végzi a közterü-
letek és játszóterek bontási 
és építési munkálatait. A ját-
szótéri és fitneszeszközök 
beszerzésében két vállalko-
zás, a Kompan Kft. és a Ha-
ász Kft. működik közre. 

A fejlesztések teljes egé-
szében uniós támogatásból 
valósulnak meg, még a ko-
rábbi uniós pénzügyi ciklus-
ban megítélt forrásokból. A 
tervek szerint nyár végére 
végeznek a munkálatokkal.

Urbán Tamás a sajtótá-
jékoztató végén egy újabb jó 
hírrel is szolgált a felsőváro-
siaknak. – Lezajlott a közbe-
szerzési eljárás, így hamaro-
san elkezdődhet az Etelka 
sor burkolatának felújítása, 
amelyre már sokan várnak.

Rafai Gábor

Ha-
marosan 

elkezdődhet az 
Etelka sor burko-

latának felújí-
tása.

Urbán Tamás, Felsőváros önkormányzati képviselője és 
Makrai László, a Szegedi Környezetgazdálkodási Nkft. 
ügyvezető igazgatója tájékoztatta a sajtót a munkálatok-
ról. Fotó: Iványi Aurél 

Huszonöt bográcsban főzték
a tarhonyás ételeket Tápén

Tizennyolcadik alkalommal 
rendezték meg Tápén a 
tarhonyafesztivált. Annyian 
voltak, hogy jövőre új hely-
színen tarthatják a rendez-
vényt.

– Mi, tápaiak mindig arról 
voltunk híresek, hogy fog-
gal-körömmel ragaszko-
dunk a hagyományainkhoz 
– mondta Szécsényi Rózsa, 
Tápé önkormányzati képvi-
selője, aki Szabó Sándor-
ral, Szeged ellenzéki ország- 
gyűlési képviselőjével nyitot-
ta meg a fesztivált, amelyen 
huszonöt csapat főzött a 
Heller Ödön Művelődési Ház 
udvarán. Soha ennyi csapat 
nem jelentkezett még a főző-
versenyre. Szécsényi Rózsa 
meg is jegyezte: jövőre lehet, 
hogy új helyszínt keresnek a 
fesztiválnak, mert kinőtték a 
művelődési ház udvarát.

Szabó Sándor elmondta, 
Tápén mindig nagy hang-
súlyt fektettek a hagyomá-
nyok és a kulturális értékek 
megőrzésére. Ez azért is fon-
tos, mert ezek összetartják 
és erősítik a helyi közössé-
get. A tarhonyás bográcsos 
ételek mellett Király Mihály-
né, a Tápai Hagyományőrző 
Egyesület csapat tagja kó-

kuszgolyót is készített tarho-
nyából.

– Bármit lehetett készí-
teni tarhonyából. Szerettem 
volna valami desszertet csi-
nálni. Tejben megfőztem a 
tarhonyát, és belekevertem 
a kókuszgolyó hagyományos 
összetevői közé. Először csi-
náltam ilyet, kicsit lágyabb, 
mint a kókuszgolyó általában, 
de nem esik szét, egyben van 
– mondta Király Mihályné.

A szakmai zsűri döntése 
alapján a Tequila team lett 

az első, a Ledo team a má-
sodik, a Hagyományőrzők 
csapata pedig a harmadik 

a főzőversenyen. Különdíjat 
kapott a Rókusi Nyugdíjas 
Klub csapata. 

Szalkai János ötlete
Széll Zoltán, a Tápai Hagyományőrző Egyesület veze-
tője, a tarhonyafesztivál főszervezője elmondta, hogy 
„2004-ben néhány férfi összedugta a fejét Tápén, 
hogy milyen fesztivált rendezzenek, ami összeköti 
a helybelieket. Szalkai János adta az ötletet, hogy a 
tarhonyaszüret idején szervezzünk tarhonyafesztivált. 
Évről évre egyre többen jönnek, és mérettetik meg 
magukat, ez egy nagyon komoly főzőverseny!”

Szécsényi Rózsa önkormányzati és Szabó Sándor országgyűlési képviselő végigkóstol-
ta az ételeket. Fotó: Iványi Aurél
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Ha a Tisza Szálló falai mesélni tudnának…
Eleinte a szegedi társasági, irodalmi élet központja, majd ÁVH-székház volt,  

később Domján Edit, Tolnay Klári és Kibédi Ervin is itt múlatta az időt

A 
Tisza Szálló (ké-
pünkön) hat évvel 
a nagy árvíz után, 
1885-ben épült. A 

neoreneszánsz stílusú épület 

Jiraszek Nándor és Krausz Li-
pót építészek keze munkáját 
dicséri, akik a Tóth Péter-pa-
lota, a Szegedi Nemzeti Szín-
ház, az Aigner- és Abafi-ház, 
valamint a jogi kar épületé-
nek tervezésében és építé-
sében is nagy szerepet vál-
laltak.

Bartók után  
ÁVH-székház

Sokan nem tudják, hogy az 
impozáns épület nem a várost 
átszelő folyóról kapta a nevét, 
hanem Kass János szegedi 
vendéglős (Kass János Kos-
suth-díjas grafikus nagyapja 
– a szerk.) javaslatára nevez-
ték el az akkor tizedik éve mi-
niszterelnök Tisza Kálmánról. 
A szálló gyorsan a szegedi tár-
sasági élet központjává vált, 
ahol fontos szerepet kapott a 
kultúra. A díszteremben rend-
szeresen rendeztek bálakat 
és koncerteket. Bartók Béla 
hét alkalommal adott itt zon-
gorahangversenyt 1910 és 
1939 között.

A háború után ugyan ren-
deztek még művészeti estet, 
díszhangversenyt és jubile-
umi bált a szálló nagytermé-
ben, idővel betette a lábát a 
hatalom, amely megszerezte 
az épületet. 1948. március 
5-én Farkas Mihály, a Ráko-
si-korszak teljhatalmú politi-
kusa szónokolt a díszterem-
ben. Beszédét hangszórón 
közvetítették a szálló minden 
termébe és a Széchenyi tér-
re. Az államosítás után, 1949 

és 1956 között az Államvé-
delmi Hatóság (ÁVH), 1956 
és 1958 között pedig a Bel-
ügyminisztérium Csongrád 
Megyei Rendőr-főkapitánysá-

gának politikai nyomozó osz-
tálya működött a Tisza Szálló 
épületében. A rendszer ellen-
ségeinek mondott embereket 
a pincében tartották fogva, itt 
vallatták őket. Gyűlölt hely volt 
ez a szegediek szemében. 
Nem véletlen, hogy 1956. ok-
tóber 25-én nagy tömeg gyűlt 
össze és tüntetett a szállónál. 
(2014 óta emléktábla őrzi a 
szálló falán a jogtalanul fog-
vatartottak és megkínzottak 
emlékét.)

Felújítás után  
újranyitás

1963-ban újra megnyitották a 
szállót egy nagy felújítás után. 
A 60 évvel ezelőtti avatáson 
Sebes Sándor belkereske-
delmi miniszterhelyettes volt 
a díszvendég. Jelen volt az 
ünnepségen Győri Imre, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának első titkára, 
Perjési László, a Szeged vá-
rosi pártbizottság első titkára, 
Csikós Ferenc, a megyei jogú 
városi tanács végrehajtó bi-
zottságának titkára, valamint 
a megyei és városi pártbizott-
ság és tanács több tagja is. 
A korabeli tudósítás szerint a 
vendégek megtekintették a 
szállodát és az éttermet, amit 
a Szegedi Tervező Vállalat ter-
vezett meg és a Csongrád Me-
gyei Építőipari Vállalat újított 
föl. Az újjáalakítás tervezését 
Snopper Tibor vezette, a bel-
sőépítész Réday Ferenc volt, 
a szellőzőberendezést Gyuris 
Vince tervezte. Az építkezést 

Nacsa János építésvezető és 
Tóth István művezető irányí-
totta. A cikkben az is szere-
pelt, hogy július 3-ára várták 
az első külföldi vendégeket a 
szállodába.

1992-ben az új tulajdo-
nosok, a Balogh család felújí-
totta a szállodát, és a törté-
nelmi hangulatot megőrizve, 
modern szolgáltatások egész 
sorát illesztette bele a század-
fordulós környezetbe. 

Hétfői találkozók

Az újranyitás fél évszázados 
évfordulóján, 2013-ban em-
léktáblát avattak: a szegedi 
vendéglátás legendás alakjá-
ról, az egykori szállodaigazga-
tóról, Balikó Béláról nevezték 
el a Tisza Szálló tükörtermét. 
Viski Árpád egykori igazga-
tóhelyettes azt mondta az 
eseményről tudósító cikkben, 

hogy Balikó Bélát a jelenléte 
tette a magyar vendéglátás 
kiemelkedő alakjává, mert 
ő mindig, mindenütt ott volt, 
ahol és amikor kellett, a haj-
nali áruszállításnál, a reggeli 
fagylaltkészítésnél, az ebé-
deknél és az esti rendezvé-
nyeken.

A Tisza Szálló korábbi ve-
zetői és dolgozói az újranyitás 
hatvanadik évfordulóján is 
összejöttek a minap. 

– Ennyi év elteltével is ösz-
szetart a közösségünk. Nem 
tudom, van-e még egy ilyen 
csapat a városban – mondta 
Bánfi László, aki húszévesen 
felszolgálóként szmokingban 
és csokornyakkendőben kez-
dett el dolgozni 1963-ban a 
Tisza Szállóban. Később fő-
pincérként, harminchárom 
évesen pedig már üzletveze-
tő-helyettesként dolgozott. 
– A Tisza Szálló volt a „nagy-

betűs” szálloda Szegeden, 
ahol annak idején szinte napi 
vendég volt Domján Edit, Tol-
nay Klári, Mensáros László, 
Bessenyei Ferenc, Páger An-
tal, Mécs Károly és Gregor 
József. A művészek mellett a 
kor politikusai, Lázár György, 
Puja Frigyes vagy Apró Antal 
is rendszeresen megfordult 
a szállóban. Ismertük a szo-
kásaikat. Apró Antal például 
mindig kért a levesébe erős 
paprikát, de azt úgy kellett 
belecsempészni, hogy ne 
lássa a felesége – mesélte 
Bánfi László, aki később a 
Gold Fassl sörözőnek (Égő 
Arany), a Botond étteremnek 
és a Kárász csárdának volt az 
üzletvezetője. A nyolcvanadik 
életéve küszöbén járó Bánfi 
László és a Tisza Szálló hajda-
ni törzsmagja minden hónap 
első hétfőjén találkozik.

A törzsmag tagja Ferenczi 

Gyula is, aki 1964–77 között 
dolgozott felszolgálóként a 
Tiszában. – Igazi elithotel volt, 
minden művész és politikus 
ott akart megszállni. Abban az 
időben mindenféle bált, sza-
lagavatót és zárszámadást 
a szállóban rendeztek. Nagy 
név volt a Tisza, csak nálunk 
lehetett márkás cigarettákat 
és italokat kapni az egész vá-
rosban. Sose felejtem, hogy 
amikor Kibédi Ervin a sza-
badtérin játszott, alig vártuk, 
hogy vége legyen az előadás-
nak, mert utána jöttek Hlatky 
Lászlóval a bárba, ahol olyan 
műsort csináltak, pedig csak 
egymással beszélgettek, 
hogy dőltünk a nevetéstől. 
Na, ilyenekről beszélgetünk 
hétfőnként. Olyan ez, mint a 
katonaság, csak a jó dolgok-
ra emlékezünk – mondta Fe-
renczi Gyula.

Szabó C. Szilárd

„Kedves pillanata volt az avatási ünnepségnek, amikor a 
bemutató vendégei üdvözölték az eszpresszó csinos ki-
szolgálónőit” – írta a helyi lap, amikor 1963. július 1-jén 
ünnepélyesen újranyitották a Tisza Szállót, amelyben előt-
te az Államvédelmi Hatóság működött.

Összejöttek a Tisza Szálló korábbi vezetői és dolgozói a szálloda újranyitásának hatvanadik évfordulóján. Fotó: Kuklis István

Forradalmi tömeg. 1956. október 25-én több százan tün-
tettek a Tisza Szállónál, amely 1949 és 1956 között az ÁVH 
szegedi központja volt. Forrás: Móra Ferenc Múzeum

A megyei és városi pártbizottság tagjai üdvözlik az eszp-
resszó csinos kiszolgálónőit 1963-ban a Tisza Szálló újra-
nyitása alkalmából. Fotó: Liebmann Béla 
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Tokody Ilona: Az embernek felkészülten 
kell várnia a szerencsét

Zenés időutazással köszöntötték Petőfitelepen a jubiláló operaénekest

– Mi jut először eszébe Pe-
tőfitelepről?

– Megdobban a szívem, 
mert ott nőttem fel. Akkor 
nőttem fel igazán, amikor 
két évvel ezelőtt elveszítet-
tem az édesanyám, és kény-
telen voltam eladni a szülői 
házat, ahol gyerekkorom óta 
éltünk. Nagyon nehéz volt. 
Mindig azt mondtam a fér-
jemnek: Megyek haza. Amíg 
élt az édesanyám, a Hármas 
utca negyedik háza jelentet-
te a „hazát”.

– Többszörös jubileumot 
ünnepeltek a zenés időuta-
zással.

– 1972-ben kezdtem a 
pályám, azaz tavaly volt öt-
ven éve, idén áprilisban pe-
dig kerek születésnapomat 
ünnepeltük. Petőfi Sándor 
születésének bicentenári-
umáról is megemlékezünk 
idén, ráadásul Petőfitelep is 
száz évvel ezelőtt jött létre. 

– Hogyan telnek a nap-
jai, mennyit tanít, milyen 
fellépésekre készül?

– A hivatalos tanítást 

néhány éve a férjemmel 
együtt abbahagytuk a Pécsi 
Tudományegyetemen. Ma-
napság az az elvárás, hogy 
egy tölcséren töltsem bele a 
fiatalok fejébe Tokody Ilonát. 
Ez nem így megy. Türelemre, 
időre és igényességre lenne 
szükség. Ötven éve éneke-
lek, de még mindig akad 
tanulnivaló. A férjemmel fo-
lyamatosan tanulunk, mos-
tanában például újabb Schu-
bert-, Brahms- és Richard 
Strauss-dalokat. Ezt nem 
lehet abbahagyni, mert ak-
kor leépül az agyam, leépül 
mindenem. Gyerekkorom-
ban mindig az édesapámat 
figyeltem, és sok mindenben 
utánoztam. Láttam, hogy 
minden reggel húsz-huszon-
öt percet tornázott, azóta én 
is tornázom minden reggel. 
A férjem talált nekünk egy 
csodálatos jógát, így jógagya-
korlatokat is csinálunk. Nem 
szabad a fizikumot sem le-
épülni hagyni. Akkor is gya-
korolunk, ha épp nem készü-
lünk koncertre. 

Vásáry Tamással arról 
beszélgettünk, hogy milyen 
érdekes mondás: az ember-
nek felkészülten kell vár-
nia a szerencsét. Bármikor 
szólnak, én készen állok. 
Iszonyatosan nagy a reperto-
árom a dalok terén is. Amíg 
van az embernek mondani-
valója, hangja, fizikuma, és 
ami talán a legfontosabb, 
megfelelő idegállapotban is 
van hozzá, addig nem sza-
bad abbahagyni az éneklést. 
A drága, jó Gyimesi Kálmán 
mondta sokszor, hogy kétfé-
leképpen lehet egy énekest 
tönkretenni: ha nem adnak 
neki feladatokat, vagy ha 
agyonnyomják nem neki 
való feladatokkal. Tényleg 
nem egyszerű úgy formában 
maradni, hogy az embernek 
ritkábban vannak fellépései. 
Persze nem vagyok elége-
detlen a pályámmal így sem, 
bár van egy-két szerepem, 
amit tovább is énekelhettem 
volna, ha lehetőséget kap-
tam volna rá. Fontos, hogy 
egy művész, amennyire csak 
lehet, megőrizze a formáját, 
színpadképes maradjon ak-
kor is, ha kevesebb a mun-
kája. 

– Csúcstartónak számít 
a Szegedi Szabadtéri Játé-
kokon, mert a fesztivál 92 
éves történetében ön éne-

kelte el a legtöbb szoprán 
főszerepet. Hosszan sorol-
hatjuk emlékezetes alakí-
tásait A végzet hatalma és 
A trubadúr Leonórájától Ai-
dán, Desdemonán, Micae-
lán és Liun át a Bánk bán 
Melindájáig.

– Azok a feledhetetlen 
esték! Felháborítónak és 
elfogadhatatlannak tartom 
ugyanakkor, hogy sem ope-
rát, sem operettet nem ját-
szanak idén nyáron a Dóm 
téren. Egy reprezentatív ope-
ra- és operettgála illik ugyan 
jubileumokra, ünnepi alkal-
makra, de nem váltja ki az 
előadásokat.

– Jubileumi életmű-ki-
állítással köszöntötte 50 
éves művészi pályáját a mo-
horai Tolnay Klári Emlékház 
is.

– Nagyon nagy megtisz-
teltetés volt ez nekem Tolnay 
Klári és az ottaniak szerete-
te miatt is. Balla István bőr-
művész és családja mindig 
figyel a jubiláló művészek-
re, a kettős jubileumomhoz 
kapcsolódva rendezték meg 
ezt a csodálatos tárlatot. 
Akartam énekelni a megnyi-
tón, de a meghatottságtól 
úgy összeszorult a torkom, 
hogy nem jött ki rajta hang. 
Szegedről és Szlovákiából 
is sokan megnézték a kiállí-

tást. Június végéig meghosz-
szabbították. 

– A YouTube-on elérhe-
tő felvételei alatt rengeteg 
elragadtatott kommentárt 
lehet olvasni, amiből kide-
rül, hogy Tokody Ilonát az 
operabarátok világszerte 
élő legendaként tartják 
számon…

– A férjem szokta inkább 
figyelni, beszámol róla, és 
nagyon örülök neki. Nem 
vagyok nagy facebookozó 
sem, de nagyon meghatód-
va értesültem róla, hogy 
az OperaTV-csoportban, 
amelynek közel tízezer ope-
rarajongó a tagja, Zathu-
reczky György tízrészes so-
rozatban emlékezett meg a 
jubileumomról. 

Szerencsém volt azzal, 
hogy elcsíptem a Götter-
dämmerungot, Az istenek 
alkonyát, és volt még kiktől 
tanulnom. Manapság egy 
ötvenéves operaénekes már 
öregnek számít az Opera-
házban, így egy 25-26 éves 
fiatal kitől tanuljon? Engem 
fiatalon odaállítottak Me-
lis György, László Margit, 
Déry Gabriella mellé. Volt 
honnan, kitől megtanulnom 
olyan dolgokat, amiket a Ze-
neakadémián nem lehetett.

Hiába volt Szegeden 
Berdál Valéria személyében 

csodálatos mesterem, akiért 
mint művészért is rajong-
tam, nem tudtam mindent 
megtanulni tőle, mert olyan 
szerepeket is énekeltem, 
amiket ő nem. Ha csodá-
latos magyar énekesektől 
nem tanultam volna meg 
a kifejezés, az intenzitás 
jelentőségét, akkor nem 
kellettem volna a világ leg-
nagyobb operaszínpadain. 
A három tenor is azért szere-
tett engem, mert elfeledtet-
tem velük, hogy énekelnek. 
Még erősebb művésszé vál-
tak mellettem, mert mindig 
beleéltem magam a szerep-
be, és jöttek velem. Plácido 
Domingo egyszer hatalmas 
plénum előtt mondta: „Sze-
retném bemutatni a legjobb 
Desdemonámat.” Miközben 
addigra ő az Otellót eléne-
kelte már a világ legjobb 
szopránjaival. De valamiért 
olyat tudtam neki nyújtani 
művészileg, amitől ő még 
inkább és teljes mértékben 
Otello tudott lenni. José Car-
reras is ezt az intenzitást 
szerette bennem, hogy a 
színpadon semmi más nem 
fontos, csak a művészet.

Hollósi Zsolt

Az interjú teljes terjedel-
mében a szeged.hu-n olvas-
ható.

Egyetlen szoprán van, aki a három tenor mindegyikével 
elénekelte Mimi szerepét a népszerű Puccini-opera, a 
Bohémélet előadásain a világ nagy operaházaiban: a Pe-
tőfitelepről indult Tokody Ilona. A Kossuth-díjas, világhírű 
operaénekest pályafutásának 50. évfordulója tiszteletére 
jubileumi zenés időutazással köszöntötték Petőfitelepen. 
Exkluzív interjú Tokody Ilonával. 

Tokody Ilona a Magyar Állami Operaház 125 éves évfor-
dulója alkalmából rendezett gálaesten. Fotó: Éder Vera/
Operaház Telt ház előtt adott jubileumi koncertet az opera-énekesnő a Petőfitelepi Művelődési Házban. Fotó: Kuklis István
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SZEGED ESTI FÉNYEKBEN 
– VÁROSNÉZŐ SÉTA
Időpont: július 14., péntek, 
19 óra
Találkozó: Tourinform Iroda
A kétórás program részvé-
teli díjas és regisztrációhoz 
kötött (Széchenyi tér 12., 
telefon: +36-62/488-690, 
+36-62/488-699, e-mail: 
szeged@tourinform.hu).

ELISABETH
Időpont: július 14., 15., 16., 
21 óra
Helyszín: Dóm tér
Musical a szabadtéri játékok 
sorozatában.

XXXIII. NEMZETKÖZI KA-
MIONOS ÉS MOTOROS TA-
LÁLKOZÓ

Időpont: július 14–16.
Helyszín: Sziksósfürdő

ALSÓVÁROS AZ IRODA-
LOMBAN – KULTÚRSÉTA
Időpont: július 15., szombat, 

10 és 14 óra
Találkozó: Alsóvárosi Napsu-
garas Tájház (Nyíl u. 43.)
A másfél órás program 
részvételi díjas és regisztrá-
cióhoz kötött (06-30/501-
2822 vagy e-mail: szegedal-
sovarosi.tajhaz@gmail.com).

BELVÁROSI BARANGOLÓ 
– VÁROSNÉZŐ SÉTA
Időpont: július 15., szombat, 
10 óra
Találkozó: Tourinform Iroda
A kétórás program részvé-
teli díjas és regisztrációhoz 
kötött (Széchenyi tér 12., 
telefon: +36-62/488-690, 
+36-62/488-699, e-mail: 
szeged@tourinform.hu).

EGY CSÓK ÉS MÁS SEMMI
Időpont: július 15., szombat, 
21 óra
Helyszín: Újszegedi Szabad-
téri Színpad
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Szeged este és elveszett Leonardo

Szalámiból szőtt emlékek a REÖK előtt Szegeden divat 
az olvasás!
Egy személy – egy könyv

A Somogyi-könyvtár könyvajánló sorozatában Mucsiné 
Erdei Mónika igazgató, gyógypedagógus, mesteroktató 
(SZTE JGYPK Gyógypedagógus-képző Intézet) Péterfy Ger-
gely Misikönyv című kalandtörténetét ajánlja. 

A
z olvasásra mindig úgy gondolok, mint valami ter-
mészetes, magától értetődő tevékenységre, amely 
kisgyermekkoromtól betöltötte a napjaimat, oly-
kor éjszakába nyúlóan. Egy Pest megyei kisváros-

ban nőttem fel két fiútestvérem közötti egyetlen leányként. 
A szüleim számára a tudás mindig érték volt – mindannyi-
unk számára elvárásként fogalmazták meg és támogatták 
tudásvágyunkat, akkor is, ha a házimunka helyett olykor a 
könyveket választottuk. Az otthon fellelhető indiánregények 
és csíkos-pöttyös könyvek mesevilágából a könyvtárba be-
iratkozva váltam igazán könyvfalóvá, bátyámmal versengve 
cipeltük haza a könyvkupacokat. A különböző iskolák elvég-
zése során megtapasztaltam az olvasás jelentőségét. Első 
diplomámat tanítóképzősként a címer történetéből írtam, és 
a kutatás közben az Országgyűlési Könyvtárban lapozgattam 
a rendszerváltás időszakának Országgyűlési Tudósításait. El-
képesztő élmény volt – múlt és jelen találkozásaként a hét-
köznapi megélt 
történelmet a ke-
zeimben tartani. 
Az ELTE szocioló-
gia szakának el-
végzése közben 
olvasási sebes-
ségem nőtt meg 
hirtelen, hiszen 
egy-egy vizsgá-
ra ezerszám ol-
vastuk a társa-
dalomtudományi 
kutatók gondola-
tait. További, az 
SZTE különbö-
ző karain meg-
szerzett végzett-
ségeim, az olva-
sott irodalmak és szakirodalmak jelentős hatást gyakoroltak 
szemléletemre – arra, ahogyan most gondolkodom, ahogy 
megvizsgálok egy-egy helyzetet, ahogy hat rám egy sajátos 
nevelési igényű gyermek nehézségeinek megismerése, aho-
gyan kutatóként megközelítek egy témát. 

Gyógypedagógiai munkám során ismerkedtem meg a 
Nagy Mihasznával. Azt hiszem, őt valójában mindig is, mind-
annyian jól ismertük/ismerjük.  Ő az a fura szerzet, aki ellop-
ja tőlünk a dolgokat, amiket nem találunk, pedig az orrunk 
előtt vannak; ő lopja el tőlünk az időt, amit sokan fiatalság-
nak hívnak, és ő az, aki eltünteti az emlékeinket. Bordombi 
Mihály 10 éves kisfiú akkor találkozik először ezzel a fura 
lénnyel, amikor egy reggel váratlanul eltűnik a családja, a 
háza, a megszokott élete. És ő nekivág, hogy visszaszerezze 
az emlékeit, a családját, a városát. 

Péterfy Gergely Misikönyv című műve meglátásom sze-
rint felnőtteknek szól, illetve a bennünk, felnőttekben meg-
búvó gyermekeknek… mindazoknak, akiknek vannak elve-
szett emlékei, félelmei, családtagjai, vagy akik emlékeznek 
rá, mennyire tartottak ettől gyermekkorukban. Szentenczi 
Csaba bámulatos illusztrációi teszik még egyedibbé a Nem-
zeti Kulturális Örökség Minisztériuma Anyanyelvi pályázatá-
nak első díjas művét. 

Péterfy Gergely Misikönyv című, reális és képzeletbe-
li világot bejáró kalandtörténete kölcsönözhető a Somo-
gyi-könyvtárból.

G
enerációink szalá-
mis emlékeit be-
mutató szabadté-
ri kiállítás nyílt a 

Reök-palota előtt. A Pick sza-
lámi ikonikus termék, sokfé-
le érzést, hangulatot képes 
előhívni, íze mindenki szá-
mára ismerős és meghatá-
rozó. A Pick felismerte az eb-
ben rejlő lehetőséget, és pá-
lyázatot írt ki a Moholy-Nagy 
Művészeti Egyetem jelenle-
gi és egykori tervezőgrafikus 
hallgatóinak. Ennek a 24 
eredménye látható az ösz-
szeállításon. A MOME, akár-
csak a Pick közel másfél év-
százada épít a klasszikus ér-
tékek és az innováció kettős-
ségére. Igaz ez a házigazda 
REÖK-re is, ami egyszerre a 
múlt kimagasló törekvései-
nek örököse és kortárs mű-
vészeti központ. A bemutató július végéig ízlelgethető. Fotó: Kuklis István

A programokról minden 
egy helyen a szeged.hu-n, a 
Programok pont alatt meg-
található.

PALYA BEA-KONCERT
Időpont: július 12., szerda, 
21 óra

Helyszín: Újszegedi Szabad-
téri Színpad

ALSÓVÁROSI OROMDÍ-
SZEK – KULTÚRSÉTA
Időpont: július 14., péntek, 
9 és 14 óra
Találkozó: Alsóvárosi Napsu-
garas Tájház (Nyíl u. 43.)
A másfél órás program 
részvételi díjas és regisztrá-
cióhoz kötött (06-30/501-
2822 vagy e-mail: szegedal-
sovarosi.tajhaz@gmail.com).

Jelenet az Egy csók és más semmiből.

XVII. SZEGEDI ZSIDÓ 
KULTURÁLIS FESZTIVÁL
VIRÁG ÉS VALLÁS
Időpont: július 16., vasár-
nap 
Helyszín: új zsinagóga
10 óra: kapunyitás, 11 óra: 
kertbemutató, 12 óra: tárlat-
vezetés.

ELVESZETT LEONARDO
Időpont: július 16., vasár-
nap, 18 óra
Helyszín: Belvárosi Mozi
Dán, amerikai, francia, ka-
nadai, brit, svéd dokumen-
tumfilm.
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Egy kép, két mondat

A
hhoz, hogy egy munkahelyen 
az ott dolgozók a képességeik 
legjavát nyújtsák, a megfele-
lő fizetésen és a biztonságos 

munkakörülményeken túl, nagyon fon-
tos a jó munkahelyi légkör is. Ez utób-
bi megvalósításáért a legtöbbet egy 
rátermett, jó vezető tehet, aki nem fu-
karkodik a munkatársait ösztönző, de 
nem túlzásba vitt dicséretekkel. Nem új 
dolgok ezek, talán még a rabszolgatar-
tó társadalmakban is alkalmazták hely-
lyel-közzel. Amerikában például egy óri-
ás papírvállalati cég, a Dunder Mifflin 
Scranton városi kirendeltségén a cég-

vezető, Michael Scott, évenként kis ün-
nepség keretében minden munkatár-
sát személyre szólóan megjutalmaz-
za egy-egy szobrocskával. De tovább 
megyek! Hadd számoljak be egy nem 
mindennapi vezetői megnyilvánulásról. 
Majd húszéves történet ez, tehát a tör-
leszkedés, a pedálozás árnyéka sem 
vetülhet rám, mindössze egy laza, tisz-
teletteljes kör egykori igazgatóm, Far-
kas István úr felé.

2003 szeptemberében már tíz éve 
dolgoztam az Ortutay Kollégiumban. 
Ennyi időt semelyik korábbi munkahe-
lyemen nem töltöttem el. Egyszer, ami-

kor az igazgató úrral szóba elegyedtünk, 
megemlítettem az eltelt tíz évet, és hogy 
nem kaphatnék-e ennek alkalmából va-
lamit. Erre sajnos nem volt lehetőség, a 
törzsgárdatagság akkorra már a múltba 
veszett. Később, hogy, hogy nem, gon-
doltam egy merészet, és készítettem 
magamnak egy a tíz éve tartó hűséges 
és kiváló munkámat elismerő okleve-
let, melyet alkalomadtán megmutattam 
neki. Kikapta a kezemből és felszaladt 
vele az irodájába, majd nemsokára visz-
szahozta aláírva, lepecsételve, és egy 
férfias kézfogás után átnyújtotta a pa-
pírból maga gyártotta érdemrendet is. 
Ekkora megtiszteltetésben azóta sem 
részesültem. Újfent köszönöm, igazgató 
úr, és nem csak a „kitüntetést”!

M. J.

Egy jó vezető

Kinek van haszna belőle?

A
zt mindjárt az ele-
jén leszögezhet-
jük, hogy nem a 
tömegnek, legföl-

jebb néhány „menő” politi-
kusnak. Idestova pedig sor-
ra húznak el mellettünk a 
rendszerváltás idején 
sokkal mélyebbről 
indult országok, 
amelyek már 
réges-régen az 
eurót tartják fi-
zetőeszköznek, 
mi meg hallani 
sem akarunk róla, 
mondják nagyjaink. Va-
jon mi okból? Könnyebb tán 
a lopott forinttal brahisnak 
lenni, mert ijesztőbbnek tű-
nik? Szerintem, ha egy or-
szág képes bevezetni az 
eurót, képes integrálódni a 

közös európai devizarend-
szerrel – nem mellesleg az 
EU-val, a NATO-val, az egy 
magasabb szintet feltéte-
lez minden vonatkozásban. 
Még erre sem képes az Or-
bán-rezsim!

Az Eurostat ada-
tai szerint or-

szágunk az 
ötödik legfej-
letlenebb az 
EU-ban, az 
egy főre jutó 

GDP-t nézve. 
Nem kevésbé 

a fogyasztási ki-
adásokban is. És akkor mi 
akarjuk e vonatkozásban 
befogni Ausztriát, amikor 
a magyar nem egészen 11 
eurót ad óránként a meló-
soknak, míg az osztrákok 

esetében ez az összeg 39 
euró, csaknem négyszerese 
a magyarnak. Talán van rea-
litása annak, de csak a XXII. 
század elején, hogy beérjük 
a szomszédot, de ez nem a 
magyarokon, hanem az oszt-
rákokon múlik!

A jogbizonytalanság, 
a demokráciadeficit mi-
att elmondható: az olcsó 
munkaerőre épülő magyar 
gazdasági növekedésnek, 
a Fidesz munkaalapú társa-
dalmának lőttek. Orbánék 
ennek ellenére továbbra is 
erőltetik! Ahelyett, hogy az 
oktatást minőségileg javítva 
a magyar munkavállalók ér-
tékét növelnék. Egy ország 
került a közepes fejlettség 
és a Fidesz „munkaalapú” 
csapdájába! Jut eszembe, 

épp pár órája volt hallható a 
déli hírekben, hogy a Fidesz 
rémhírterjesztéssel riogatja 
a magyar népet. Nem ke-
vesebbet állít, mint hogy „a 
magyar baloldal a háború 
pártján áll”, ezért is nem jön 
az Uniótól az az anyagi tá-
mogatás, amivel a tanárok 
fizetését rendezni tudnák. 
Juszt se vállalja be a Fidesz 
a saját hülyeségét, inkább 
az ellenzékre keni, hogy a 
baloldal hibás mindenért. In-
kább arcátlan módon hazud-
nak, de elképzelhetetlen, 
hogy fazonjukon egy kicsit is 
igazítsanak! Sajnálatosan ez 
nemcsak a Fideszre, hanem 
Magyarország egészére is 
szégyent hoz.

Kutnyik Pál

Krokodil a Laposon. Turistalátványosság Szivos Sándor homokból készült krokodilja. Fotó: Iványi Aurél 

Sortalanság

S
ajnos én is azok közé tartoztam eddig, akiknek fel 
sem tűnt, hogy az egymás után kapcsolt ellenál-
lásokból vagy kondenzátorokból álló áramkörnek 
az elnevezése, a soros kapcsolás, mennyire ide-

jétmúlt és káros a felnövekvő új nemzedékre. Szerencsére 
egyeseket, miképp a tankönyvszerzőket sem, nem hagyta el 
az éberség, a megújítás utáni töretlen vágy. Nemrég ugyanis 
egy bizonyos rádió bizonyos műsorából tudtam meg, hogy a 
soros elnevezés helyett a legújabb fizikatankönyvekben már 
az elágazás nélküli áramkör kifejezést használják.

Szerintem a párhuzamos kapcsolás sem teljesen kóser, 
a vegyes kapcsolásról, amelyben az elektromos alkatrészek 
sorban és párhuzamosan helyezkednek el, nem is beszélve! 
Lehet-e manapság a magyar honban egy ilyen nem tiszta, 
kevert fajtájú elrendezés, álljon az bármikből vagy bárkik-
ből? Nem hiszem. Mit szólnának, ha az egykori soros kap-
csolást nem ágasnak, a párhuzamost ágasnak, a vegyest 
pedig ágas-bogasnak neveznénk ezentúl? Talán nem is ech-
te magyar ember az, aki nem a legendás eredettörténetünk 
csodaszarvasának az agancsára asszociál az ötletem halla-
tán. Íme, így ölelkezne össze az ősi magyar múlt az elektro-
technika csodálatos világával.

Méhes János

Egy 
ország ke-

rült a közepes 
fejlettség és a Fi-
desz „munkaala-

pú” csapdá-
jába!  

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS

Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata

TŰZIFAOSZTÁSRA

pályázatot hirdet az önkormányzattól szociális ellá-
tásban részesülő háztartásoknak.

Beadási határidő: 

2023. július 31.

A pályázati felhívás és a nyomtatvány Szeged Megyei 
Jogú Város Önkormányzat honlapjáról (www.szeged-
varos.hu) letölthető, vagy személyesen beszerezhető 
a Humán Közszolgáltatási Iroda ügyfélszolgálatán, 
továbbá a Polgármesteri Hivatal kirendeltségein. 

Ügyfélkapuval rendelkező pályázók 
a https://elugy.hu/szeged oldalon 

keresztül elektronikusan is benyújthatják az igényt.

A Szeged Város Közösségéért 
Közalapítvány 

pályázatot hirdet 
civil szervezetek támogatására

Pályázni lehet a Szegeden és vonzáskörzetében 
működő, szociális, a gyermek- és 

ifjúságvédelem, 
a határon túli és regionális kapcsolatok, 

a kultúra, az oktatás, valamint a sport területén 
tevékenykedő szervezetek 

2023. évi programjainak és működésének 
támogatására. 

A pályázatok benyújtásának határideje: 
a felhívás megjelenését követő 

15 naptári napon belül.

A részletes pályázati felhívás 
és a letölthető pályázati adatlap 

a www.szegedvaros.hu 
oldalon olvasható



2023. JÚLIUS 10., HÉTFŐ

Sportmix

SZEPTEMBERI KUPAGYŐZ-
TES. Elkészült a 2023–2024-
es vízilabdaidény versenykiírá-
sa, amelyben a korábbiakhoz 
képest a legfontosabb válto-
zás, hogy idén már szeptem-
berben győzteseket avatnak 
a BENU Magyar Kupában. A 
szövetség beszámolója szerint 
a kupa nyár végi show-vá vál-
tozik: az elmúlt években meg-
szokott decemberi befejezés 
helyett már augusztus má-
sodik felében nekilódulnak a 
csapatok, és szeptember első 
hétvégéjén el is dől a szezon 
első trófeájának sorsa.

„Egyrészt a jövő évi ver-
senynaptárban januárban Eb, 
februárban világbajnokság 
szerepel, tehát a december 
egyébként is a válogatott fel-
készülésé, másrészt meggyő-
ződésem, hogy amikor csak le-
het, a legjobb meccseket nap-
fényben, jó időben, szabad ég 
alatt kell játszani. A Magyar 
Kupát le lehet bonyolítani né-
hány hét alatt, azaz ez a so-
rozat kiválóan alkalmas arra, 
hogy a sportág ünnepévé va-
rázsoljuk a négyes döntőket a 
Margitszigeten” – mondta Ma-
daras Norbert, az MVLSZ elnö-
ke. A férfiak mérkőzéseit 25 
méteres pályán vívják majd, 
ami az attraktivitást tekintve 
visszatérő elem a sportág to-
vábbi reformját szorgalmazók 
körében.
HÁROM KATEGÓRIÁBAN 
VERSENGTEK. Idén is meg-
rendezték a Naturtex Kupát: a 
szegedi strandröplabdaverse-
nyen a Gellért Szabadidőköz-
pont sportpályáin három ka-
tegóriában indulhattak a ver-
senyzők. A Szegedi Röplabda 
Sportegyesület 2021-ben egy 
háziversennyel avatta az új pá-
lyákat, a tavalyi, II. Naturtex 
Strandröplabda Vándorkupá-
val pedig hagyományt terem-
tettek. A tradíciókat folytatva 
férfi, női, valamint utánpótlás 
kategóriában mérték össze 
erejüket az egyesület játéko-
sai. A párosok küzdelmei re-
mek hangulatot teremtettek, 
amit a helyszínre látogató szur-
kolók tovább emeltek.

Eredmények, nők: 1. Fel-
földi Edina, Korláth Petra, 2. 
Sipka Bernadett, Szalenkó-Tő-
kés Ágnes, 3. Horti Katalin, 
Modok Mariann, férfiak: 1. 
Sarnyai Ákos, Apró Barnabás, 
2. Török Richárd, Filius István, 
3. Nagy Béla, Boha Péter, után-
pótlás: 1. Bálint György, Gyé-
mánt Boldizsár, 2. Tari Bence, 
Papes Bence, 3. Nagy-Hegyesi 
Luca, Kalmár Léda.
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Európa Kupára készülnek a Phoenix Fitness sportolói
A szegedi lányok kiválóan szerepeltek a ceglédi diákolimpián

Lezárult a tavaszi verseny-
szezon a Phoenix Fitness 
Sportegyesületnél. A lá-
nyok az országos FitKid 
diákolimpián és a Magyar 
FitKid Szövetség által szer-
vezett pontszerző, kvalifiká-
ciós sorozaton vettek részt, 
ahol fantasztikus eredmé-
nyek születtek.

A 
diákolimpiai dön-
tőnek Cegléd adott 
otthont, ahol egyé-
ni kategóriában, az 

I. osztályban tíz korcsoport-
ból háromban is szegedi lány 
nyert, Rideg Kata (6. kcs.), 
Domonkos Luca (7. kcs.) és 
Szabó Vivien (8. kcs.), míg 
csapatban a Deák Ferenc 
Gimnázium tanulói (Birtók 
Hanna, Kis Boglárka, Szabó 

Vivien, Vidiczki Dorina) a har-
madik helyen végeztek. A II. 
osztály egyéni kategóriában 
Füle Alíz hatodik lett.

Az országos versenyeken 
való eredményes szerep-
lésnek köszönhetően több 
egyéni és csapatgyakorlat is 
kvalifikált a szegedi Phoenix 
Fitnessből a FitKid Európa 
Kupára, amely Spanyolor-
szágban lesz novemberben. 
A pontszerző megmérette-
téseken a mezőny erős volt, 
versenyenként közel 300 
gyerek indult. Korcsoporton-
ként egyéniben és csapat-
ban egyaránt csak a három 
legjobb utazhat az Európa 
Kupára. A Phoenixnek négy 
egyéni koreográfiája és há-
rom csapatgyakorlata kép-
viselheti Szegedet és Ma-

gyarországot a nemzetközi 
megmérettetésen.

A kvalifikált versenyzők, 
II. osztály, egyéni: Pap Eve-
lin (VII. kcs., a tavaszi sze-
zonban: kétszeres magyar 
bajnok). I. osztály, egyéni: 
Rideg Kata (VI. kcs., a ta-
vaszi szezonban: kétszeres 
magyar bajnok), Domonkos 
Luca (VII. kcs., a tavaszi sze-
zonban: 2. és 3. helyezett), 

Szabó Vivien (VIII. kcs., a 
tavaszi szezonban: egysze-
res magyar bajnok és 2. he-
lyezett). I. osztály, csapat: I 
wanna Dance with Somebo-
dy (Rideg Kata, Szabó Vivi-
en – Duo kategória, III. kcs., 
a tavaszi szezonban: két-
szeres 2. helyezett), Vegas 
(Birtók Hanna, Bíró Viktória, 
Domonkos Luca, Füle Alíz, 
Göröcséri Virág, Rideg Kata, 

Sisák Barbara, Szabó Vivien, 
Vidiczki Dorina, Vidiczki Jáz-
mina – Big Free kategória, 
a tavaszi szezonban: 2. és 
3. helyezett), Soldier (Bá- 
nóczki Jázmin, Bigors Leijla, 
Gémes Gerda, Iványi Hanna, 
Kiss Neszta, Kómár Eszter, 
Pap Evelin, Tóth Tamara –  
Dance Free kategória, a ta-
vaszi szezonban: kétszeres 
magyar bajnok).

Négy új igazolás
a Zue.hu Szegednél

Teljes a Zue.hu Szegedi VE 
élvonalbeli férfi vízilabda-
csapatának kerete. Négy 
új játékost mutattak be a 
klub honlapján, illetve beje-
lentették, hogy több tehet-
séges, saját nevelésű játé-
kos is felkerül.

– Négy új szerzeményünk 
lesz. A kapuba az éppen friss 
világbajnok Danka Benedek 
érkezik a KSI-ből. Ezúton is 
szeretnék gratulálni a magyar 
U20-as válogatottnak és La-
katos Somának a világbajno-
ki elsőséghez. Benedek társa 
a saját nevelésű, kiváló adott-
ságokkal rendelkező Gyovai 
János lesz. Lakatos Soma tá-
vozik, az utódja a BVSC-ből 
érkezik, aki szintén korosztá-
lyos válogatott: Sziládi Kristóf. 
Nagy Márton is minket válasz-
tott, így a következő idényben 
kék-fekete szerelésben szere-
pel. Klár Gergő érkezik cen-
terposztra, aki 20 éves, Fe-
rencváros-nevelés, az elmúlt 
idényt Egerben töltötte. Egy te-
hetséges SZVPS-játékost már 
említettem, mellette Leinwe-
ber Olivér és Pörge Zsombor 
már az elmúlt szezonban is 
bizonyította, hogy sokra hiva-
tottak, így stabil kerettagnak 
számítanak. Hozzájuk csat-
lakozik még Horváth Vencel, 
így leszünk tizennégyen, de 
rajtuk kívül a felnőttcsapattal 

készül majd Báthory Balázs, a 
Molnár ikrek, Manó és Hugó, 
Varga Milán és Meleg Richárd 
is. Nem térünk le az útról, ne-
künk a helyi tehetségek a leg-
fontosabbak, hogy fejlődje-
nek, és minél több szegedi le-
gyen a keretben – számolt be 
a keretről Juhász Zsolt csapat-
menedzser. A felkészülést júli-
usban kezdik el.

Az is kiderült, hogy a 
2023–2024-es szezonban 
Lehmann István lesz Kiss Csa-
ba segítője, azaz a Szegedi VE 
másodedzője. A szakembert 
nem kell bemutatni a szurko-
lóknak, hiszen ezer szállal kö-
tődik a klubhoz. Játékosként 
LEN-kupát és Magyar Kupát 
nyert, évek óta a Szegedi Vízi-
póló Suli szakmai vezetője, je-
lenleg a KomplexLabor SZVPS 
serdülőcsapatának a mestere.

– Egykor a medencében 
voltak csapattársak, most 
pedig majd a parton alkotnak 
remek párost. Olyan szakem-
bert kerestünk, aki ismeri a 
csapatot, képben van a ke-
rettel, a játékstílusunkkal. Az 
is fontos szempont volt, hogy 
mivel sok szegedi fiatal talál-
ható a keretben, ismerje őket. 
Sokszor hangsúlyoztuk, hogy 
mi a saját értékeinkre tá-
maszkodunk, és ez nemcsak 
a játékosokra, hanem a szak-
mai munkára is igaz – nyilat-
kozta Juhász Zsolt.

Kemény BL-csoportba került a Pick
Az ellenfelek között van a Kiel, a Kielce, a PSG és az Aalborg is

A férfi kézilabda Bajnokok 
Ligája 2023–2024-es idé-
nyében az A csoportban 
szerepel az OTP Bank-Pick 
Szeged, amelyben az előző 
idényben ezüstérmes len-
gyel Kielce és Máthé Domi-
nik francia csapata, a Paris 
Saint-Germain is ellenfél 
lesz.

A 
nyáron alaposan át-
alakuló szegedi gár-
da a német THW 
Kiel, a dán Aalborg 

HB, az északmacedón Euro-
farm Peliszter, a horvát PPD 
Zagreb és a norvég Kolstad 
HB ellen játszik még a cso-
portkörben.

– Úgy gondolom, hogy egy 
picivel erősebb csoportba ke-
rültünk. De a Bajnokok Ligájá-
ban nincs könnyű ellenfél, itt 
remek csapatok szerepelnek. 

A továbbjutás kötelező fela-
dat, kemény meccsek várnak 
ránk, de állunk elébe – fogal-
mazott a klub honlapján Bán-
hidi Bence szegedi csapatka-
pitány.

A B csoportban a Telekom 
Veszprém összekerült a cím-
védő német SC Magdeburg- 
gal és a 11-szeres győztes 
Barcelonával. Ugyancsak a B 
csoportba került Fazekas Ger-
gő együttese, a Lengyel Ku-
pa-győztes Orlen Wisla Plock.

Az korábban eldőlt, hogy 
a szegedi születésű Bartók 
Donát klubja, a svájci bajnok 
Schaffhausen, valamint a 
Picktől ezen a nyáron távozó 
Rosta Miklós csapata, a ro-
mán bajnok Dinamo Bucures-
ti nem lehet ott a mezőnyben, 
mert nem kapta meg a sza-
badkártyát.

A csoportok első két he-

lyezettje a negyeddöntőbe, a 
3–6. helyezettje a rájátszás 
első fordulójába jut. Az új 
idény szeptember 13-án kez-
dődik, a meccseket szerdán 
és csütörtökön rendezik, a 
négyes döntőre pedig június 
8-án és 9-én kerül sor Köln-
ben.    

A BL csoportbeosztása, A 
csoport: OTP Bank-Pick Sze-
ged, THW Kiel (német), Barli-
nek Industria Kielce (lengyel), 
Paris Saint-Germain (francia), 
Aalborg HB (dán), Eurofarm 
Peliszter (északmacedón), 
PPD Zagreb (horvát), Kols-
tad HB (norvég), B csoport: 
Telekom Veszprém, SC Mag-
deburg (német), Orlen Wisla 
Plock (lengyel), Barcelona 
(spanyol), GOG (dán), Mont-
pellier HB (francia), FC Porto 
(portugál), RK Celje PL (szlo-
vén).

Bánhidi Bencéék (középen) újra összecsaphatnak a Kiellel. Fotó: Sólya Eliza/OTP Bank-
Pick Szeged

A Vegas formáció gyakorlat közben. Fotó: Phoenix Fitness
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SZEGEDEN KÖTÖTTEK HÁZASSÁGOT jú-
nius 23-án: Mészáros Norbert és Telek Eri-
ka, június 24-én: Nógrádi Bernát és Halmi 

Dóra, Solymosi 
Ábel és Pintér Ni-
kolett, Tálnoki Ta-
más és Kovács 
Diána, Borsódi 
Martin és Kovács 
Katalin, Deák Ti-
bor és Pignicz-
ki Stella Szilvia, 
Pintér Mihály és 
Grosz Kata, Punyi 
Bence és Lagdán 
Lilla.

SZEGEDEN SZÜ-
LETTEK: Burka 
Lászlónak és Hor-

váth Henriettának 2023. 06. 19-én Miléna 
nevű gyermeke született.
GRATULÁLUNK!

Időjárás-előrejelzés Szegedre:
igazi strandidő  

Július
10.

hétfő

Július
11.

kedd

Július
12.

szerda

Július
13. 

csütörtök

Július
14. 

péntek 

Július
15. 

szombat 

Július
16. 

vasárnap

Gyengén  
felhős

32/18
Amália,
Ulrika

Közepesen 
felhős

33/19
Nóra,

Lili

Közepesen 
felhős

34/20    
Izabella,
Dalma

Közepesen 
felhős

34/20
Jenő,
Indra

Zápor

33/21
Örs,

Stella

Közepesen 
felhős

32/19
Henrik,
Roland

Gyengén 
felhős

33/19
Valter,
Irma

TARKABARKA 11

Kiadó: Szeged Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala (6720 Szeged, Széchenyi tér 10.)
A kiadásért és a szerkesztésért felelős: Szabó C. Szilárd. ISSN: 1589-4282

Nyomás: Mediaworks Hungary Zrt. Nyomda, Szeged
Felelős vezető: Marancsik Roland nyomdavezető

Hírek a városról, a polgármesterről: www.szeged.hu, www.szegedvaros.hu; 
a Facebookon: www.facebook.com/drbotkalaszlo E-mail-cím: szegeditukor@szegedvaros.hu

JÚLIUS 12., SZERDA
Hekáné Dr. Szondi Ildikó: 14.00 – 16.00 (A 

jelzett időponton belül elérhető a 30/963-

8137 telefonszámon és a szondi.ildiko@sze-

ged.eu címen.)

Képviselői fogadóóra

Anyakönyvi hírek

Szeretne 2 ajándék belépőt nyerni a Fekete ház Hungarikon című kiállítására? Játsszon velünk! Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfejtését, valamint a nevét 
és elérhetőségét (lakcím, e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett gyűjtőládába! Beküldési 
határidő: július 13. A nyerteseket e-mailben vagy telefonon értesítjük. 
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 
Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: Doletskó Teréz híres szakácskönyve máig számos kiadást megélt. A nyertes: Paizs Eszter. Gratulálunk! 



2023. JÚLIUS 10., HÉTFŐ12 HIRDETÉS


